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Protokół Nr XVII/2016 
z XVII sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 8 września 2016 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki rozpoczęły się o godz. 1600 i trwały do godz. 1945. Uczestniczyli w nich radni 
według załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy, Wójt Gminy - Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy 
– Wiesława Prajwos, Sekretarz Gminy – Dorota Białkowska, Radca Prawny – Magdalena Cyrn - Kudelska, 
Radni Powiatowi Pani Barbara Wałęsa, Pan Jan Krzyżanowski oraz Pan Tomasz Jezierski, Kierownik GZO – 
Marek Migdał, Kierownik ZGK – Piotr Kujawski, Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Pan 
Waldemar Marciniak. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XVII sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane 
kworum. Obecnych 15 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, 
Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów oraz przybyłych gości i  mieszkańców. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zawnioskował o wprowadzenie nowego porządku obrad i 

przegłosowanie go z uwagi na dużą ilość naniesionych zmian. 
 
W związku z brakiem dalszych wniosków, co do treści porządku obrad Przewodniczący RG zarządził 
głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem do porządku obrad. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymuj ących się” poparła 
wniosek Przewodniczącego RG Adama Rejmaka oraz przyjęła nowy porządek obrad na XVII sesji 
Rady Gminy. 
 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała, dlaczego na posiedzeniu komisji finansów i budżetu nie omawiana była  

informacji dot. skargi na Pana Wójta. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odpowiedział, że sprawa była bardzo dynamiczna i sam nie miał 

pewności czy dokumenty będą przygotowane na sesję.  
 
Radna Szczepańska Ewa – dodała, że dostali trzy nowe uchwały i jak twierdzi powtarza się co sesję. 

Powiedziała, że to są ważne rzeczy i się o nich nie dyskutuje.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – z związku z wątpliwościami Radnej odnośnie dodanego projektu 

uchwały w sprawie skargi na Wójta Gminy zapytał pozostałych Radnych poprzez głosowanie czy 
wyrażają zgodę na to, aby punkt odnośnie przyjęcia uchwały w sprawie skargi na Wójta Gminy 
został w porządku obrad dzisiejszej sesji czy ma zostać on usunięty? 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymuj ących się” wyraziła 
chęć rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Fabianki. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ponownie odniósł się do powyższej sprawy mówiąc, że praca Urzędu i 

Rady jest na tyle dynamiczna, że zdarzają się takie sytuacje. Na dodatek, żeby nie zwlekać i 
przenosić sprawy na następną sesję, bo wtedy trzeba byłoby pisać następne pisma przedłużające 
sprawę zdecydował, aby wyjaśnienie tej sprawy odbyło się na tej sesji. 

    
Radny Górecki Krzysztof – dodał, że w dniu wczorajszym na wspólnej komisji oświaty i rolnictwa projekt 

tej uchwały był omawiany. 
 
Radna Szczepańska Ewa – stwierdziła, że na ich komisji nie było. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – powiedział, że dopiero w dniu wczorajszym dostał projekt uchwały w 

tej sprawie i w związku z tym na komisjach obecni Radni się z tą uchwałą zapoznali. Na dzisiejszej 
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sesji pozostali Radni mogą się z nią zapoznać, a dodatkowo obecny jest Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, który wyjaśni pozostałym wątpliwości dotyczące tego projektu.  

 
Radny Janiak Tomasz – poinformował i wyjaśnił Radnym, że komisja rewizyjna rozpatrywała skargę na 
dwóch posiedzeniach. Dodał, że Komisja nie była w stanie nic wcześniej zrobić ze względu na okres 
urlopowy. Dopiero kilka dni przed sesją komisja zebrała wszystkie materiały dowodowe potrzebne do 
rozpatrzenia sprawy i na dzień przed sesją został przygotowany projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Wójta.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem dalszych zapytań odczytał porządek obrad na 
XVII sesję Rady Gminy: 
1. Otwarcie XVII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6.  Zapoznanie się z informacją z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku. 
7. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
8. Analiza informacji Zakładu Gospodarki Komunalnej z działalności w 2015 roku oraz realizacji zadań za I 
półrocze 2016 r. 
9. Zapoznanie się z informacją na temat przygotowanie szkół i placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego 2016/2017. 
10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
      1) zmiany do budżetu na 2016 r., 
      2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki  na 
 lata 2016-2033, 
      3) zasad i trybu przyznawania osobom fizycznym dotacji celowej na dofinansowanie budowy 
 przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Fabianki w roku 2016, 
      4) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Powiatem Włocławskim 
 zadania pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny - Kulin (ul. Dobrzyńska)” oraz 
 udzielenia Powiatowi Włocławskiemu wsparcia finansowego, 
      5) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Bobrowniki 
 zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 190215C Skórzno – Chełmica Duża”, 
      6) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Lipno zadania  pn. 
 „Przebudowa drogi gminnej nr 190215C Skórzno – Chełmica Duża”, 
      7) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Lipno zadania  pn. 
 „Przebudowa drogi gminnej Chlebowo – Chodorążek nr 170513 C dz. Nr 279/2 Etap I” oraz
 udzielenia Gminie Lipno wsparcia finansowego, 
      8) przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki, 
      9) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Starym Witoszynie, 
    10) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Chełmicy Dużej, 
    11) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości położonej w Chełmicy Małej, 
    12) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Chełmicy Dużej, 
    13) wyrażenia zgody na nabycie od Skarbu Państwa nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 
 Łęg Witoszyn, 
    14) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 104/3 o powierzchni 801 
 m2, położonej w miejscowości Wilczeniec Fabiański. 
    15) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Fabianki. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
13. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
14. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Sołtys Mirosławę Przybyszewską o zabranie głosu. 
 
Sołtys Mirosława Przybyszewska – podziękowała w imieniu swoim oraz mieszkańców sołectwa Krępiny 

Panu Wójtowi oraz Przewodniczącemu Rady Gminy za odcinek drogi asfaltowej, który jak 
stwierdziła ratuje im życie.   
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – podziękował Pani Sołtys i dodał, że ten gest pokazuje, że nasze 
działania dla niektórych mieszkańców są naprawdę bardzo istotne. Stwierdził, że z punktu widzenia 
Radnych czasami może nie widać jakie to może być ważne.   

 
Ad.3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XVI/2016 

sesji RG Fabianki która odbyła się 29 czerwca 2016 roku. 
 
Brak uwag. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymuj ących się” przyj ęła 
protokół Nr XVI/2016 sesji RG Fabianki z dnia 29 czerwca 2016 roku. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym od 30.06.2016 r. do 08.09.2016 r. Poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
wraz z Wójtem odbył kilka spotkań w sprawie omówienia: 

- przebiegu prac przy budowie sali gimnastycznej w Szpetalu Górnym, 
- realizacji inwestycji drogowych, budowy kanalizacji i opracowania regulaminu budowy oczyszczalni 

przydomowych, 
- stanu przygotowania gminnych placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Omówione 

zostały także wyniki przeprowadzonych konkursów na stanowiska dyrektorów trzech szkół. 
Na jednym ze spotkań, jako członek Komitetu Monitorującego Regionalny Program Operacyjny 

Województwa Kujawsko- Pomorskiego z ramienia Kujawskiej Szkoły Wyższej przedstawił 
możliwości zgłaszania na forum Komitetu Monitorującego stanowiska gminy Fabianki w kwestii 
kryteriów wyboru projektów w konkursach RPO. 

Wspólnie z Wójtem Gminy Fabianki odbył spotkanie z mieszkańcami Osiedla Młodych w Szpetalu Górnym w 
sprawie modernizacji dróg na terenie osiedla. W trakcie spotkania poruszony został trudny temat 
dotyczący podjęcia działań związanych z uregulowaniem prawa własności użytkowanych pasów 
drogowych przez mieszkańców osiedla. 

Brali także udział w spotkaniu z projektantami w sprawie budowy kolektora sanitarnego przy ul. Płockiej w 
Szpetalu Górnym. 

26 sierpnia 2016 r. brał udział w Kujawsko – Dobrzyńskim Forum Turystycznym, które odbyło się w Osadzie 
Popowo. 

 
Ad. 5 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVI sesji RG Fabianki (w 

załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym. 
 Rozpoczęła się realizacja inwestycji z dofinansowaniem zewnętrznym, jak : 

      1) Przebudowa dróg gminnych Bogucin - Witoszyn Stary - Witoszyn Nowy - Szpetal Górny na 
terenie Gminy Fabianki. Wartość inwestycji to 2 413 363,92 zł.  Inwestycja jest realizowana z 
dofinansowaniem z Programu rozwoju     gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 2016-2019 
na poziomie  50% i z Powiatu Włocławskiego  (5,5%). Obecnie wykonywane są chodniki w 
Szpetalu Górnym,  Bogucinie i Nowym Witoszynie. W następnym etapie będą wykonywane 
podbudowy oraz układanie  dywanika asfaltowego.  

      2) Przebudowa drogi gminnej Fabianki - Chełmica Mała. Wartość inwestycji to 631 057,71 zł. 
Inwestycja jest realizowana z dofinansowaniem z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-
2020 na poziomie 63,63%. Wykonane zostały chodniki, zjazdy, zamontowane lampy solarne i 
hybrydowe. Wykonano poszerzenie  drogi i ułożono dywanik asfaltowy na całej długości.  

    3)  Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Osieku. Inwestycja jest realizowana z 
dofinansowaniem Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego w wysokości 71 250,00 zł. tj. 
środków  pochodzących z tytułu wykluczenia gruntów rolnych z produkcji rolnej. 

     4)  Przebudowa i remont pomieszczeń przeznaczonych na lokale mieszkalne w  dwóch budynkach 
w Witoszynie Nowym. Wartość inwestycji to 590 840,16 zł. Inwestycja jest realizowana z 
dofinansowaniem z Funduszu Dopłat (Bank Gospodarstwa Krajowego) na poziomie 40%. Trwają 
roboty przygotowawcze i rozbiórkowe. 
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  W lipcu odbyło się spotkanie z projektantem przydomowych oczyszczalni ścieków. Podczas 
spotkania określono zasady sporządzenia projektów   nowych przydomowych oczyszczalni ścieków  
w ramach  dotacji celowych z budżetu gminy.  

  6 lipca – Zarząd Kujawsko-Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia SALUTARIS 
podjął uchwałę o przyjęciu Gminy Fabianki w poczet członków Stowarzyszenia. 

  Na początku lipca br. wspólnie z przewodniczącym Rady Gminy  Panem Adamem Rejmakiem 
zaproszono mieszkańców Osiedla Młodych w Szpetalu Górnym na spotkanie poświęcone 
omówieniu tematów związanych z uregulowaniem prawnym  użytkowanych pasów  drogowych 
przez  mieszkańców osiedla oraz możliwości utwardzenia dróg na tym osiedlu.  Zgodnie ze  
składanymi wcześniej wnioskami  mieszkańców osiedla. Dalszym etapem było prowadzenie 
indywidualnych spotkań w celu doprowadzenia do kompromisu i  rozpoczęcia procedury 
regulowania  prawa własności. Chodzi o wykup gruntów na własność przez  mieszkańców. Na 
obecną chwilę zostały podpisane oświadczenia o wyrażeniu zgody na wykup przez ponad 90 % 
mieszkańców.  Rozmowy były trudne, gdyż mieszkańcy stali na stanowisku i sygnalizowali, że  
władze  gminy dotychczas nie były zainteresowane  rozwiązaniem  problemu i nie prowadziły 
żadnych inwestycji na tym osiedlu, ograniczając się jedynie do zbywania niezabudowanych  działek 
przejętych po spółdzielni.    

  Na początku lipca Wójt odbył spotkanie  z kuratorem  wojewódzkim w sprawie wyrażenia 
zgody na powierzenie funkcji dyrektora na następne lata w miejscowych placówkach oświatowych.  
Wójt zgłosił w tej sprawie  trzy wnioski na powierzenie funkcji  w Publicznym Gimnazjum w 
Fabiankach, Publicznej Szkole Podstawowej w Fabiankach oraz Publicznej Szkole Podstawowej w 
Szpetalu Górnym. Otrzymaliśmy decyzję negatywną. W związku z powyższym zostały ogłoszone 
konkursy, które odbyły się w dniu 17.08.2016 r. W wyniku przeprowadzonej procedury funkcję 
dyrektora w Publicznym Gimnazjum w Fabiankach pełni ponownie Pan Grzegorz Wojciechowski, 
Publicznej Szkole Podstawowej ponownie Pani Marzena Baranowicz, a w Publicznej Szkole 
Podstawowej  w Szpetalu Górnym nowo wybrana dyrektor Pani  Anna Okrój Popek. Poprzednia 
Pani Dyrektor Pani Mirella Kwiatkowska pozostała  w tej szkole nauczycielem, jednak  zdecydowała 
się  skorzystać z rocznego urlopu na  poratowanie zdrowia.    

  W dniach  14.07. i 11.08.2016 r. Wójt odbył spotkania z przedstawicielami  Zarządu Dróg 
Wojewódzkich  w sprawie  umieszczenia urządzeń - kolektor sanitarny - w pasie  drogi 
wojewódzkiej nr 562 ul. Płocka w Szpetalu Górnym. Obecnie oczekujemy na pisemną zgodę. 
Należy przy tym podkreślić, że zamieszczenie kolektora w pasie drogi wojewódzkiej będzie się 
wiązało z opłatami za zajęcie pasa drogowego. Prowadziłem także rozmowy z dyrektorem Zarządu 
Dróg Wojewódzkich w sprawie budowy chodnika przy drodze  wojewódzkiej ul. Płocka w Szpetalu 
Górnym w ramach programu Drogowa Inicjatywa Samorządowa, tzw. DIS.  W wyniku podjętych 
działań w najbliższych dniach ma  być ogłoszony przez  Zarząd Dróg Wojewódzkich przetarg na 
realizację  powyższego zadania.    

  20 lipca odbyło się spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim z udziałem m.in. Pani Anety 
Jędrzejewskiej – członka Zarządu Województwa. Gmina Fabianki otrzymała zaproszenie do udziału 
w projekcie partnerskim pn. „Warsztaty edukacyjne Kreatywnie ku przyszłości”. Projekt adresowany 
jest do uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych, a w jego ramach organizowane będą m.in. 
wyjazdowe warsztaty ekologiczne w ośrodkach w Przysieku i w Górznie. Zdecydowaliśmy o 
przystąpieniu do niniejszego projektu. Wniosek o dofinansowanie projektu z Regionalnego 
Programu Operacyjnego przygotowało Towarzystwo Promocji Ryb w partnerstwie z 10 
samorządami. Nadmieniam, że w tym projekcie z naszego powiatu uczestniczy tylko Gmina 
Fabianki.  

  26 lipca 2016 r. w Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się spotkanie w związku z 
organizowanym w przyszłym roku czteroetapowym Kujawsko- Dobrzyńskim Maratonem 
Przełajowym 

 - I etap – 29.04.2017 r. - bieg Kujawiaka w  Smólniku gm. Włocławek, dystans około 15 km., 
 - II etap – 30.04.2017 r. - bieg po bulwarach we Włocławku dystans około 200 m, 
 - III  etap – 01.05.2017 r. - Goreń gm. Baruchowo – dystans 11 km, 
 - IV etap – 03.05.2017 r. - bieg Konstytucji 3 maja - gmina Fabianki, 
                Dystans około 16 km ze startem i metą na stadionie w Chełmicy – Cukrowni. W spotkaniu 

uczestniczyłem wspólnie z Prezesem Gminnego Klubu Sportowego w Fabiankach Panem Józefem 
Wojciechowskim i Panią Martą Prylińską - kierownikiem GOSiR-u  w Fabiankach.  

  27 lipca – wzięliśmy udział w spotkaniu w Choceńskim Centrum Kultury dotyczącym energii 
odnawialnej m.in. o instalacjach fotowoltaicznych, kolektorach słonecznych, pompach ciepła i 
innych rozwiązaniach technicznych. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele wszystkich gmin 
powiatu. Prezentowane różne rozwiązanie techniczne i modele finansowe. Omówiono sprawy 
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związane z wejściem w życie ustawy o Odnawialnych Źródłach Energii. Poruszono sprawy szans i 
zagrożeń z wyżej wymienionej ustawy. 

  29 lipca – złożyliśmy w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu wniosek o dofinansowanie z 
RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego projektu edukacyjnego pn. „Innowacyjna edukacja w 
Gminie Fabianki”. 

 Projekt będzie realizowany w roku szkolnym 2017/2018 w Publicznej Szkole Podstawowej w 
Fabiankach, w Publicznej Szkole Podstawowej w Świątkowiźnie, w Publicznej Szkole Podstawowej 
w Nasiegniewie, w Publicznym Gimnazjum w Fabiankach i w Publicznym Gimnazjum w 
Nasiegniewie. Jego celem jest: 

 - rozwijanie kompetencji kluczowych (języki obce, nauki matematyczno-przyrodnicze, informatyka, 
innowacyjność i przedsiębiorczość) w ramach dodatkowych zajęć pozalekcyjnych i wyjazdowych, 

 - wyposażenie dwóch informatycznych pracowni międzyszkolnych (Fabianki, Nasiegniewo) i jednej 
informatycznej pracowni szkolnej (Świątkowizna),  

 - wsparcie uczniów o specjalnych potrzebach edukacyjnych oraz uczniów zagrożonych 
przedwczesnym opuszczeniem systemu oświaty,  

 - zdobycie wiedzy z zakresu możliwości wyboru ścieżki edukacyjno-zawodowej przez uczniów 
gimnazjów, w tym wyjazdy do zakładów pracy, 

 - podniesienie kompetencji nauczycieli w zakresie wykorzystania narzędzi informacyjno-
komunikacyjnych w procesie dydaktycznym. 

 Wartość projektu to 374.000 zł, dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego wynosi 
95%. Gmina Fabianki wnosi 5% wkładu własnego niefinansowego w postaci udostępnienia sal 
lekcyjnych w szkołach. 

  W tym samym dniu Towarzystwo Promocji Ryb złożyło wniosek o dofinansowanie projektu pn. 
„Warsztaty edukacyjne Kreatywnie ku przyszłości”, w którym Gmina Fabianki jest partnerem. 

 Rozstrzygnięcie konkursu Urząd Marszałkowski planuje na styczeń 2017 r. 
  W miesiącu lipcu odbyło się  spotkanie  w Starostwie Powiatowym  we Włocławku w temacie 

przebudowy drogi  ulica Dobrzyńska w Szpetalu Górnym. Poświęcone omówieniu  
przygotowywanego projektu powyższego zadania i wydania decyzji środowiskowej przez właściwy 
organ.   

  Na przełomie lipca i sierpnia odbyło się kilka spotkań  z proboszczem parafii w Szpetalu 
Górnym  przewodniczącym komitetu społecznego pomocy dla pogorzelców. Tematami spotkania 
było omówienie spraw związanych  z odbudową  domu dla pogorzelców.  

  8 sierpnia – Fundacja Promocji Gmin Polskich poinformowała, że wnioski Gminy Fabianki o 
modernizację 4 boisk sportowych przy szkołach w Szpetalu Górnym i Fabiankach przeszły 
pozywanie ocenę formalną i zostały zakwalifikowane do dofinansowania z Programu 
Dofinansowania Rewitalizacji Boisk. Modernizacja obiektów będzie polegała na wymianie 
nawierzchni asfaltowej na sztuczną i zagospodarowaniu terenu. Dofinansowanie wynosi do 60% 
wartości projektu. 

  11 sierpnia odbyło się posiedzenie Komitetu Sterującego OSI Włocławka, podczas którego 
przyjęta została „Strategia rozwoju Obszaru Strategicznej Interwencji dla miasta Włocławek oraz 
obszaru powiązanego z nim funkcjonalnie” wraz ze stanowiącą jej integralną cześć Listą projektów 
podstawowych. Na liście projektów podstawowych zgłoszonych przez  Gminę Fabianki znajdują się 
projekty: 

• Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal Górny - I etap 
• Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal Górny - II etap 
• Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin-III etap 
• Integracja społeczna i aktywizacja zawodowa w Gminie Fabianki 
• Innowacyjna edukacja w Gminie Fabianki ( 2 edycje) 
• Warsztaty edukacyjne KREATYWNIE KU PRZYSZŁOŚCI (projekt partnerski) 

  W dniach 11.08. i 18.08. Wójt odbył spotkania z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg i 
Autostrad w Bydgoszczy Panem  Przemysławem Antoniakiem w sprawie wyrażenia zgody na 
lokalizację zjazdu z drogi krajowej na  działkę  przeznaczoną pod budowę biblioteki w Fabiankach. 
Drugim tematem był problem przebudowy drogi krajowej  wraz z rondem w Szpetalu Górnym. 
Powrócił ponownie do koncepcji budowy chodnika w pasie drogi krajowej na odcinku Bogucin – 
Szpetal Górny. Przyjęto stanowisko, co do przyszłej budowy chodników. Wójt bardzo dziękuje Panu 
Dyrektorowi za roztropną postawę i wszystkie podjęte działania związane z poprawą  
bezpieczeństwa użytkowników drogi i komfortu z jej korzystania.    

  W związku ze złożeniem przez Panią Magdalenę Kudrycką  rezygnacji z funkcji sołtysa 
sołectwa Chełmica Mała w dniu 25.08.2016 r. odbyły się  wybory sołtysa. Sołtysem został wybrany 
Pan Krzysztof Nowicki. Gratuluję wyboru i  życzę dobrej, owocnej współpracy. 
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  26 sierpnia został pozytywnie zweryfikowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy 
Fabianki przez Zespół Doradców Energetycznych przy Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Wcześniej uzyskaliśmy również stanowisko 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy o braku konieczności przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. W związku z powyższymi uzgodnieniami 
przedłożony został projekt Planu Gospodarki Niskoemisyjnej do uchwalenia podczas dzisiejszej sesji 
Rady Gminy.  

 Wójt przypomniał, że na przygotowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  uzyskaliśmy 50% 
dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Zgodnie 
z umową dofinansowania, do 15 września br. zostanie przekazany do WFOŚiGW komplet 
dokumentów, wymaganych do rozliczenia dotacji, w tym uchwała Rady Gminy. 

  28.08.2016 r. odbyły się gminno- parafialne uroczystości dożynkowe  w Chełmicy – 
Cukrowni. Rolnikom, ogrodnikom, sadownikom, pszczelarzom, wszystkim rodzinom rolniczym 
dziękuję za zebrany plon i  rolniczy trud.  Pan Wójt podziękował wszystkim obecnym na 
uroczystości za kultywowanie tradycji, bo ta tradycja nas jednoczy.  Podziękował sołtysom i 
wszystkim osobom za włożony wkład pracy w pięknie przygotowane wieńce dożynkowe i udział w 
uroczystości. Podziękował także wszystkim paniom z sołectw za zaangażowanie w przygotowaniu  
tzw. „gościńca”  przez przekazanie na ten cel ciast i innych słodkości.  Na ręce Pana Piotra 
Kujawskiego Kierownika  Zakładu Gospodarki Komunalnej złożył podziękowanie dla pracowników 
za wysprzątanie całego terenu, a także wszystkim pracownikom obsługującym  uroczystości 
dożynkowe.    

 W dniu 27.08.2016 r. w Lubaniu odbyły się dożynki powiatu włocławskiego, na których gminę 
Fabianki reprezentowała delegacja z sołectwa Świątkowizna. Pan Wójt podziękował sołtys Pani 
Wandzie Bandoszek i delegacji sołectwa Świątkowizna za włożony wkład pracy i udział w 
powiatowych uroczystościach dożynkowych.  

 Wójt uczestniczył także  w uroczystościach dożynkowych innych samorządów, jak :  w gminie 
Lipno, gminie Bobrowniki, gminie  Choceń, Wielgie, gminie  Włocławek, Skępe. 

  Kilkakrotnie prowadzone były rozmowy z przedstawicielami Urzędu Wojewódzkiego w 
Bydgoszczy w sprawie ujęcia naszego zadania jakim jest „Odbudowa przejścia – mostku nad 
Świętym Strumieniem w obrębie Zarzeczewo” na liście dofinansowania w 2016 r.   Przypomniał, że 
w br. środki  na usuwanie skutków klęsk żywiołowych zostały  zmniejszone z 15 mln do 5 mln zł. W 
związku z tym uważam, że dużym sukcesem dla nas jest wystawienie Gminie Fabianki w dniu 29 
sierpnia przez Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji promesy dotacji na realizację tegoż 
zadania. Promesa gwarantuje dotację w wysokości 70 000 zł na pokrycie maksymalnie 80% kosztów 
inwestycji. Przygotowujemy w związku z tym dokumentację projektową i wniosek o dotację do 
wojewody kujawsko-pomorskiego. 

  30 sierpnia w Choceniu odbyło się Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Lokalna Grupa 
Działania Dorzecza Zgłowiączki. Przedmiotem obrad był wybór nowych władz Stowarzyszenia. We 
władzach i organach LGD Dorzecza Zgłowiączki znaleźli się przedstawiciele Gminy Fabianki: 

• Zbigniew Słomski – jako członek Zarządu Stowarzyszenia 
• Jadwiga Błaszkiewicz – jako członek Rady Stowarzyszenia 
• Marcin Rybka – jako członek Komisji Rewizyjnej 

  31 sierpnia – podpisana została umowa z Firmą ECOVOLT na przeprowadzenie w 
jednostkach gminnych audytów efektywności energetycznej. Audyt pozwoli na uzyskanie 
oszczędności rzędu kilkudziesięciu tysięcy złotych rocznie na kosztach przesyłu energii elektrycznej. 

  Przeprowadzono postępowanie przetargowe na drugi etap  przebudowy dróg gminnych. W 
ramach tego zadania  przebudowywane są dwie drogi: 

 - droga w Chełmicy Dużej – do stadionu, 
 - droga w Osieku.  
  1 września – rozstrzygnięty został konkurs Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie 

przygotowania programów rewitalizacji z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna. Projekt 
Gminy Fabianki nie uzyskał dofinansowania. Dotacje dostało 51 samorządów. 61 gmin nie zostało 
zakwalifikowanych do dofinansowania, mimo że w konkursie pozostało nie wykorzystanych prawie 
2,2 mln zł. Duży wpływ na ocenę wniosków miały punkty za tzw. wskaźnik rozwoju społeczno-
gospodarczego, których gmina Fabianki nie mogła otrzymać. Te dodatkowe punkty przy ocenie 
dostawały gminy o najgorszej sytuacji społeczno-ekonomicznej w województwie. 

  Opracowywany jest projekt budowlany i wniosek o dofinansowanie dla inwestycji pn. 
„Przebudowa drogi gminnej nr 190215C Skórzno - Chełmica Duża”. Wniosek będzie zgłoszony do 
dofinansowania (50%) z Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019 – edycja 2017 (schetynówki). Nabór wniosków prowadzony jest przez Kujawsko-



Strona 7 z 18 

Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy od 1 września do 15 września br. Wartość 
kosztorysowa inwestycji to 951 142 zł. Prace obejmą odcinki drogi o łącznej długości 1791 m. Wójt 
podjął także działania w celu zawiązania partnerstw dla realizacji projektu. Po negatywnej decyzji 
Starostwa Powiatowego we Włocławku co do partnerstwa  w przebudowie drogi Skórzno – 
Chełmica Duża odbył spotkania  z sąsiednimi samorządami  naszej gminy tj. Burmistrzem Miasta i 
Gminy Dobrzyń n/Wisłą oraz Wójtami Gmin:  Wielgie, Lipno i Bobrowniki.   Od niektórych padły 
konkretne propozycje, stąd w trakcie kolejnych spotkań z Wójtem Gminy Bobrowniki i Gminy 
Lipno został uzgodniony udział procentowy tych samorządów  w powyższym zamierzeniu. Na 
dzisiejszej sesji przedłożony został projekt uchwał w tej sprawie. Powyższy projekt byłby 
realizowany w partnerstwie z Województwem Kujawsko – Pomorskim, Gminą Lipno i Gminą 
Bobrowniki.  

 Równocześnie Powiat Włocławski przygotowuje dokumentację i wniosek o dofinansowanie 
inwestycji pn. „Rozbudowa drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny - Kulin (ul. Dobrzyńska)”, w 
którym Gmina Fabianki jest partnerem i wnosi wkład finansowy na poziomie 31% wkładu 
wnioskodawcy. 

 Oba wnioski o dofinansowanie, gminy i powiatu, zostaną złożone w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie 
Wojewódzkim do 15 września br. Wstępna lista rankingowa będzie opublikowana 31 października 
br. 

  Trwają roboty budowlane przy zadaniu „Budowa sali gimnastycznej przy S.P. w Szpetalu 
Górnym.” Został zafakturowany pierwszy etap obejmujący między innymi: roboty rozbiórkowe, 
roboty ziemne oraz częściowo: 

− roboty konstrukcyjne dot. I- szej i II- giej kondygnacji, posadzki, konstrukcja i  pokrycie 
dachu oraz  roboty instalacyjne – dotyczące przyłączy. 

− Kwota faktury – 810.686,76 zł – to jest trochę ponad 25% całkowitej umownej wartości robót. 
 

Wójt odbył spotkanie z dyrekcją Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie 
możliwości zwiększenia limitów i kierowania środków  na roboty publiczne. 

  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że z terenu naszej Gminy sześć osób w ramach specjalnego 

programu jedzie na dwa miesiące na staż do Włoch. Staż ten jest całkowicie finansowany z funduszy 
europejskich. Dodał, że jest to szansa dla młodych ludzi, którzy wkraczają w dorosłe życie, poznają 
nowe środowisko czy język. Te osoby od 2 października do 20 grudnia będą odbywały staż w 
południowej części Włoch.  

 
Radny Tumiński Sławomir – zapytał, czy w związku z tym że miasto Włocławek wycofało się z 

współfinansowania drogi Dobrzyńskiej wpłynęło jakieś pismo oficjalne czy tylko słownie? Zapytał 
na jakiej podstawie informacja ta była przekazana?  

 
Wójt Gminy – odpowiedział, że miasto nie wycofało się z współfinansowania tylko z partnerstwa. Dodał, że 

nie jesteśmy stroną, abyśmy wymagali pisemnego oświadczenia. Stwierdził, że nie ważne czy było 
pismo czy nie, ważne jest to że wycofano się i zerwane były rozmowy. Stroną i beneficjentem jest 
Starostwo Powiatowe i na jego wniosek mamy dziś projekt uchwały. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że rzeczywiście jest tak, że nie możemy żądać pism z 

wyjaśnieniami w związku z wycofaniem się z partnerstwa miasta Włocławek, ponieważ to powiat 
jest beneficjentem prowadzącym rozmowy z nami oraz z miastem. Poprosił Radnego Powiatowego o 
kilka słów wyjaśnienia.  

 
Radny Powiatowy Jezierski Tomasz – odniósł się do sprawy mówiąc, że rzeczywiście były prowadzone 

rozmowy i sprawa ta skierowana została na Radę Miejską. Tam decyzja została podjęta o 
współfinansowaniu. Dodał, że jedyną deklaracją jaką usłyszeli w marcu od Zastępcy Prezydenta 
Pani Magdaleny Korpolak – Komorowskiej wypowiadającej się do kamer, że miasto będzie 
partnerem i wyłoży 20%. To była ostatnia deklaracja. Natomiast w kolejnych spotkaniach w jakich 
uczestniczyli nie było uczestnictwa Prezydenta Miasta tylko udział brał Zastępca Prezydenta. 
Powiedział, że podczas tych spotkań usłyszeli od Pani Zastępcy Prezydenta „że nie jest kompetentna 
i przekaże to Prezydentowi”. Wspomniał również, że na spotkaniach mówiono o tym, że miasto 
dofinansuje nam tą inwestycję, jeżeli my dofinansujemy ul. Grodzką na zasadzie wymiany 
pieniędzy.   
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Wójt Gminy – dodał, że chce aby każdy miał świadomość, że mimo tego, iż miasto wycofało się z 
partnerstwa to gmina Fabianki nie dokłada więcej środków. Te 20 % pokryje Starostwo, nam kwota 
się nie zmienia. 

 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan – odniósł się do sprawozdania Wójta na temat os. Młodych. 

Powiedział, że mieszkańcy chyba zapomnieli, że ¾ drogi o szerokości 5 m było pobudowane gdy 
przełożona była wcześniej kanalizacja jak również poprawione przyłącza do posesji. Koszt tego był 
znaczący. Przebudowane było również oświetlenie. Dodał, że w poprzedniej kadencji nie 
przejmował żadnych gruntów, a jeżeli chodzi o sprzedaż gruntów to dotyczyło to tylko i wyłącznie 
tych gruntów, które przeznaczone były na powiększenie działek. Powiedział, że w okresie tym 
oczyszczalnia również funkcjonowała, były różne trudności, była przebudowa tych kolektorów która 
również stanowiła pewną trudność dla mieszkańców.  Dodał również, że pobudowana była ul. 
Włocławska wraz z chodnikami tak jak i ul. Leśna i Lipowa.  

 
Wójt Gminy – odniósł się do wypowiedzi byłego Wójta mówiąc, że nie było psychoterapii z naszej strony. 

Dodał, że większość kanalizacji wykonali mieszkańcy. Stwierdził, że zawsze będąc na spotkaniach 
w dużym gremium, a będzie chodziło o wydanie pieniędzy ze swojej kieszeni prywatnej to wtedy 
zawsze będą zarzuty. Powiedział, że od samego początku deklarował, że na te drogi nie wejdziemy 
dopóki nie uregulowany będzie ich stan prawny. Jeżeli dalej będą prowadzone rozmowy i będziemy 
skuteczni jak do tej pory to temat będzie załatwiony.   

 
Ad. 6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał opinię RIO o wykonaniu budżetu za I półrocze 2016 r. (w 

załączeniu). Następnie poprosił Panią Skarbnik o ogólne przedstawienie wykonania budżetu za I 
półrocze br.  

 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, że plan dochodów na dzień 30 czerwca br. wynosił 

30.134.268,18 zł ; wykonanie 17.860.481,19 zł i to stanowi 59,27%. Wydatki : 39.626.644,18 zł, 
wykonanie wydatków: 14.591.662,31 zł i to stanowi 36,82%. Z uwagi na mniejsze wykonanie 
wydatków na półrocze budżet został zamknięty z nadwyżką 3.268.818,58 zł, na przyjęty deficyt 
9.492.376 zł. Dodała, że były to ogólne dane z półrocza. 

 
Radny Stroiński Artur – odniósł się do wykonania budżetu i pogratulował Pani Skarbnik oraz Panu Wójtowi 
za realizację tego budżetu. Dodał, że wiele inwestycji zostało już wykonanych i to głównie są drogi. 
Podziękował Panu Wójtowi za wykonanie dwóch dróg na jego terenie. Powiedział, że również ważną sprawą 
jest to, że zostało wykonane już zadaszenie na sali w Szkole w Szpetalu Górnym.   
 
Ad.7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Rewizyjnej wypracowane na posiedzeniu w dniu 7 
września 2016 roku (w załączeniu do protokołu) 

 
Radny Znajmiecki Marian – odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów wypracowane na 

posiedzeniu w dniu 5 września 2016 roku (w załączeniu do protokołu) 
 
Radny Błaszczyk Włodzimierz - poinformował, iż Klub Radnych „Jedność” na posiedzeniu w dniu 
05.09.2016 r. zapoznał się z materiałami przygotowanymi na XVII sesję Rady Gminy Fabianki, m.in. z: 
-  informacją z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 r., 
- informacją o działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w 2015 r. i I półroczu 2016 r., 
- informacją na temat przygotowania szkół i placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2016/2017 
i dokonał ich szczegółowej analizy. W trakcie dyskusji nad w/w materiałami nie zgłoszono żadnych 
propozycji i uwag. 
Członkowie Klubu rozpatrzyli i omówili projekty uchwał. Po otrzymaniu niezbędnych wyjaśnień i odpowiedzi 
na pytania, radni postanowili, że na sesji będą jednogłośnie głosowali za przyjęciem uchwał. W sprawach 
bieżących omawiano sytuację w gminie m.in.: 
- realizacja planu modernizacji i remontu dróg, 
- stopień zaawansowania prac przy budowie hali sportowej w Szpetalu Górnym, 
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- zadania związane z remontami i modernizacjami dróg i chodników w II półroczu 2016 r., 
- przycinki drzew i krzewów oraz utrzymania porządku na terenie gminy, 
- wykonywanie bieżących zadań remontowych, naprawczych, porządkowych i innych przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej. 
Radni Klubu bardzo pozytywnie ocenili całokształt działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Fabiankach w 2015 r. i I półroczu 2016 r. i w tym miejscu złożyli podziękowanie kierownikowi zakładu, 
kierownictwu i całej załodze za rzetelne wywiązanie się z obowiązków. Nie zgłoszono żadnych formalnych 
wniosków, które powinny być rozpatrywane na najbliższym posiedzeniu Rady Gminy Fabianki. 
 
Ad.8 
Kierownik ZGK w Fabiankach Piotr Kujawski – przedstawił informację Zakładu Gospodarki Komunalnej 

z działalności w 2015 roku oraz realizacji zadań za I półrocze 2016 r. (informacja ta stanowi 
załącznik do protokołu). Dodał, że na początku ubiegłego roku szczególną uwagę zwrócił na 
poprawę stosunków międzyludzkich. Stwierdził, że musiał od tego zacząć aby Zakład mógł sprawnie 
funkcjonować. Powiedział, że głównie zależało mu na komunikowaniu się, na szanowaniu swojej 
pracy i wzajemnym szacunku wobec siebie. Zaczął również wdrażać trochę dyscypliny pracy, 
ponieważ z tym również był problem. Na tą chwile uważa, że plan został wykonany i jest 
zdecydowana poprawa w funkcjonowaniu ZGK. Odniósł się do sprzętu jaki posiada ZGK. 
Stwierdził, że każdy sprzęt który posiadają doprowadzili do stanu używalności, każda maszyna 
codziennie pracuje. W związku z tym, że praca ZGK i współpraca z Panem Wójtem jest coraz lepsza 
stać było Zakład na zakupienie cięższego sprzętu w postaci samochodu Nissan czy elektronarzędzi. 
Przekazali do Urzędu nadwyżkę, którą wypracowali i od której musieli odprowadzić podatek. 
Ruszyło ściąganie należności w stosunku do osób, które w rażący sposób nas lekceważą. Została 
opracowana procedura, która zezwala delikatnie, w sposób normalny ściągać te zaległości. Dodał, że 
w dalszym ciągu będą udoskonalać swoją pracę, aby wyglądało to jeszcze lepiej.   

 
Radny Przybyszewski Marian – powiedział, że sprawozdaniu za I półrocze podane jest, zostało umorzone 

ponad 16 tys. Zapytał, czy tych należności nie można było ściągnąć?   
 
Kierownik ZGK w Fabiankach Piotr Kujawski – odpowiedział, że to były należności m.in. od osób 

biednych, których nie dałoby rady ściągnąć. Tam gdzie nie było żadnych nadziei na odzyskanie to 
tam po prostu było to umarzane. Dodał, że trzeba podjąć kolejne kroki, ponieważ ta sprawa „kuleje”. 
Jest wiele gospodarstw ze starszymi, niedołężnymi, schorowanymi ludźmi i należałoby tą sprawę u 
tych właśnie ludzi jakoś zakończyć.  

 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan – odniósł się do wypowiedzi Kierownika ZGK, stwierdził że podziela 

jego zdanie i potwierdził widoczne zmiany w pracy ZGK.  
 
Wójt Gminy  – podziękował Kierownikowi ZGK za poczynania które zrobił, aby poprawić jakość pracy 

Zakładu. Dodał, że cieszy go najbardziej szacunek, który tam się pojawił. Pracownicy ZGK są 
mobilni w święta, w weekendy, a to właśnie wtedy pojawia się najwięcej awarii. Na dzień dzisiejszy 
jest bardzo zadowolony z pracy ZGK i jak przyznaje może wszędzie się pochwalić z inwestycji i 
remontów, jakie Zakład wykonuje. Wychodzimy z budową chodników poza teren gminy, bo 
sąsiednie gminy są zaskoczone ich terminowością i jakością wykonania.  

                 Ponadto dodał, że ostatnio miał „wizytację” mieszkańca ze Szpetala Górnego z Panią Radną, który 
zarzucał Wójtowi, że nie jest obecny w  biurze, przy tym używając zwrotu, że Wójt tylko jeździ po 
spotkaniach i się bawi. Wójt odnosząc się do tego stwierdzenia odpowiedział, że nie jest Wójtem 
siedzącym tylko za biurkiem, wykonuje konkretną pracę. Niezbędny jest także jego udział w 
dziesiątkach spotkań, aby rozwiązywać  szereg problemów, a także pozyskiwać środki finansowe na 
konkretne działania, m.in. takie jak; budowa dróg , budowa chodników  przy tychże drogach.  
Odnosząc się do tematu przyjmowania mieszkańców poinformował, że głównym dniem  
przyjmowania mieszkańców jest wtorek, ale przy tym podkreślił, że nie ma, nie było i nie będzie 
takiego przypadku, aby Wójt nie przyjął ich w innym dniu oprócz wtorku jeśli jest na miejscu. 
Nawet gdy są sytuacje trudne wymagające obecności Wójta w terenie, wystarczy informacja  
telefoniczna. Wówczas Wójt jest obecny nie  bacząc na porę dnia i nocy, a takie sytuacje miały już 
miejsce. Pojawiają się nawet przypadki, że Wójt  jest też obecny w weekendy. Co do postawy Pani 
Radnej Wójt dodał, że nie będzie komentował.   
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Radny Falkowski Kazimierz – podziękował Panu Wójtowi oraz Kierownikowi ZGK za pomoc przy 
organizacji pierwszego pikniku rodzinnego w Fabiankach.  

 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący RG Adam Rejmak ogłosił kilkuminutową przerwę. 
Salę obrad opuścił Radny Sławomir Tumiński oraz Radny Powiatowy Tomasz Jezierski. 
 
Ad.9 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – wznowił obrady sesji oraz poprosił Kierownika GZO Marka Migdała 

o przedstawienie informacji na temat przygotowania szkół i placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego 2016/2017. 

 
Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty Marek Migdał – poinformował, że w Zespole Szkół w 

Nasiegniewie przeprowadzony został remont chodnika, wymiana siatki, malowanie boisk oraz 
bramy wjazdowej. W Szkole w Cypriance zostały wykonane wszelkie czynności związane z 50-
leciem, naprawy konserwacyjne. W Szkole w Fabiankach wykonywane były remonty bieżące, 
przygotowawcze do nowego roku szkolnego. Natomiast w Gimnazjum w Fabiankach 
przeprowadzony został remont boiska, ponieważ na środku była pęknięta płyta. Powiedział, że jeżeli 
chodzi o Szkołę w Szpetalu Górnym to nie prowadzono remontów ze względu na budowę sali 
gimnastycznej w tej szkole. Stwierdził, że wszystkie naprawy i remonty wykonane zostały przed 
nowym rokiem szkolnym i w związku z tym wszystkie szkoły przygotowane są na rozpoczęcie 
nowego roku szkolnego 2016/2017.     

 
Brak pytań. 
 
Ad.10 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

zmian, które zaszły w uchwale oraz w budżecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, że wnosi dwie zmiany, które nie spowodują zmiany 

treści uchwały. Po stronie wydatków zmiana jaka zapisana jest w budżecie przeniesienie środków 
funduszu sołeckiego w miejscowości Lisek na zakup chłodni. Dodała, że jednak będzie to dotyczyło 
remizy i będzie to rozdział 75412. Zmiana paragrafów dotyczy organizacji pikniku integracyjnego 
dla mieszkańców Fabianek, to zadanie było zapisane w budżecie w paragrafie 4210 i musi być 
przeniesione do paragrafu 4170.   

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/116/2016 z dnia 8 września 2016 r. w sprawie zmian do budżetu na 2016 rok. 
 
pkt 2) 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos – poinformowała, że w zmienianej uchwale Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Fabianki na lata 2016-2033 oprócz naniesionej zmiany która zaznaczona jest w 
projekcie uchwały, trzeba również zmienić pozycję przebudowa stadionu sportowego w Chełmicy 
Dużej.  

 
Wójt Gminy – dodał, że zmiana ta jest podyktowana wynikiem dzisiejszej rozmowy telefonicznej z 

Ministerstwem Sportu. Powiedział, że mamy pełne przyzwolenie. Najprawdopodobniej to zadanie 
wejdzie, bo wcześniej było pod znakiem zapytania Ministerstwa Sportu, gdyż znaczne środki 
finansowe  z tychże zadań zostały uszczuplone w Ministerstwie Sportu. Stwierdził, że nasze zadanie 
będzie realizowane.   

 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/117/2016 z dnia 8 września 2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2016-2033. 
 
pkt 3) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Waldemara Marciniaka o krótkie przedstawienie czego 

dotyczy projekt uchwały .  
 
Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Waldemar Marciniak - poinformował, iż projekt uchwały 

dotyczy wsparcia z budżetu gminy, w formie dotacji celowych, budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Jest to praktyka już przez wiele gmin wprowadzona. Wsparcie będzie 
dotyczyło tych terenów gminy, gdzie brak jest systemu zbiorczej sieci kanalizacji sanitarnej lub 
budowa jej jest technicznie lub ekonomicznie nieuzasadniona, czyli tereny poza aglomeracją. 
Program będzie sukcesywnie realizowany przez Wójta w kolejnych latach, w roku 2016 ma 
charakter pilotażowy. Uzasadnieniem dla wsparcia budowy przydomowych oczyszczalni są przede 
wszystkim względy ochrony środowiska. Część zbiorników bezodpływowych używanych przez 
mieszkańców jest nieszczelna. Powoduje to przenikanie zanieczyszczeń do wód powierzchniowych i 
podziemnych, z których gmina zasilana jest w wodę. Stąd biorą się okresowe zanieczyszczenia wody 
pitnej w gminie np. bakteriami coli. Wielu mieszkańców nie stać na sfinansowanie w całości 
znacznych kosztów budowy przydomowych oczyszczalni, dlatego dotacje ze strony gminy są 
dobrym i często stosowanym rozwiązaniem. Ustalone zostało, że dotacja z budżetu gminy sfinansuje 
50% kosztów budowy przydomowej oczyszczalni ścieków, drugą połowę pokrywa wnioskodawca. 
Wśród wielu oferowanych na rynku typów przydomowych oczyszczalni wybrano oczyszczalnie 
szwedzkie, z uwagi na ich wysokie standardy ochrony środowiska charakterystyczne dla 
Skandynawów. Oczyszczalnie te są łatwe i ekonomiczne w eksploatacji. 

 
Wójt Gminy – skierował informację do sołtysów, że chciałby aby budową oczyszczalni oraz ich konserwacją 

zajął się Zakład Gospodarki Komunalnej. Informacja ta będzie zawarta w umowach. Dodał, że 
konserwacja tych oczyszczalni polega na wymianie filtra, a koszt tego będzie wynosił w granicach 
do 100 zł i to już będzie pokrywał wnioskodawca. Stwierdził również, że jeżeli konserwacja 
oczyszczalni będzie wykonywana corocznie to działać będzie ona nawet przez 50 lat. Dodał, że 
gwarancję dają na 20-25 lat działania. Przewidywany koszt zakupu, montażu z projektem wynosił 
będzie 9.000 zł na terenach typowych. Niestety na terenach gliniastych koszt nieznacznie wzrośnie.      

 
Brak pytań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/118/2016 z dnia 8 września 2016 r. w sprawie zasad i trybu przyznawania 
osobom fizycznym dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z 
budżetu Gminy Fabianki w roku 2016. 
 
pkt 4) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/119/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Powiatem Włocławskim zadania pn. 
„Rozbudowa drogi powiatowej nr 2905C Szpetal Górny - Kulin (ul. Dobrzyńska)” oraz udzieleniu 
Powiatowi Włocławskiemu wsparcia finansowego. 
 
pkt 5) 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała jak to będzie fizycznie wyglądało? Co jeżeli Gmina Lipno uzyska 

dotację a my nie lub odwrotnie, to co wtedy z tymi pieniędzmi?   
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Wójt Gminy – odpowiedział, że rozmowy na ten temat przeprowadzone były na komisjach. Stwierdził, że 

Radni dobrze wiedzą, aby skorzystać z tego programu trzeba uzyskać wystarczającą ilość punktów. W 
ubiegłym roku były zarzuty, że przystępujemy do Schetynówki a jej nie będzie. Jednak się udało. W 
tym roku jesteśmy mądrzejsi o doświadczenia i również mamy partnerstwo, ale dodatkowo mamy 
uchwałę. Wcześniej był list intencyjny, który nie był wystarczający. Na poprzedniej sesji informował, 
że prowadzi w tej sprawie rozmowy. Dodał, że oczywiste jest to, że Gmina Lipno nie jest 
bezpośrednio zainteresowana budową drogi w Skórznie, tak samo jak Bobrowniki. Zobowiązanie 
trzeba spłacić. Gmina Lipno również składa wniosek na taką samą kwotę w którym jesteśmy 
partnerami. Gminie Bobrowniki oddamy dotację również do drogi, ale nie w tym programie. Zostanie 
oddane to w przyszłym roku w budżecie drogi, która będzie budowana w pobliżu miejscowości Lisek 
czy Witoszyna.  

 
Przewodniczący RG – odniósł się do tej sprawy mówiąc, że partnerstwo polega na tym aby wzajemnie 

współpracować.  
 
Radny Przybyszewski Marian – odniósł się do projektu uchwały gdzie jest pomoc dla Powiatu 

Włocławskiego i tam jest podana kwota, zapytał czy jest już jakieś konkretne podpisanie 
porozumienia z Gminą? 

 
Wójt Gminy – poprosił, żeby przypomnieć sobie analogicznie poprzedni rok z Powiatem, była ta sama droga. 

Najpierw było określenie procentowe, a dopiero później była kwota. Dodał, że Gmina Lipno już 
wczoraj była przygotowana, przekazując nam uchwałę, natomiast my dopiero dziś będziemy ją 
podejmować. Poprosił Pana Waldemara Marciniaka o uzupełnienie odpowiedzi. 

 
Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Waldemar Marciniak – dodał, że tutaj najpierw Rada 

przystępuje do podjęcia uchwały i po tym dopiero obie Gminy przystępują do podpisania umowy o 
partnerstwie. Gdyby nie doszło to podjęcia analogicznej uchwały przez Radę Gminy Lipno umowa nie 
zostałaby podpisana. Byłoby to zakończenie sprawy partnerstwa. 

 
Radna Szczepańska Ewa – dodała, że do podpisania umowy Rada nie jest potrzebna, ale do podjęcia 

uchwały to jest. Odniosła się do Gminy Lipno, że oni mają zadanie konkretne i już uchwalili taką 
uchwałę, którą mamy tu z tymi finansami. W ich uchwale jest zapisane, że dla Gminy Fabianki mają 
dofinansowanie określoną ilość pieniędzy.  

 
Wójt Gminy –  dodał, że nie ma obrotu finansowego do momentu podpisania umowy i realizacji danego 

zadania. Taka sama sytuacja była rok temu, gdzie Powiat był partnerem przy realizacji schetynówki w 
gminie Fabianki. Nadmienił, że uchwała Rady jest niezbędna do złożenia wniosku, a wniosek trzeba 
złożyć do 15 września. Po zaakceptowaniu wniosku dopiero są odpowiednie dokumenty i mamy 
zawarte porozumienie, że każdy samorząd oddaje sobie te pieniądze na każde zadanie związane z 
przebudową dróg i nie jest ważne z jakich programów dofinansowania dany samorząd korzysta.  

 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan – dodał, że to wygląda tak samo jak dotyczy to drogi powiatowej, gdy 
Miasto Włocławek partycypowało w 15 procentach i w tej sytuacji były dodatkowe punkty.  
 
Brak pytań.  
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” Rada 
Gminy Fabianki podjęła uchwałę Nr XVII/120/2016 z dnia 8 września 2016 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Bobrowniki zadania pn. 
„Przebudowa drogi gminnej nr 190215C Skórzno – Chełmica Duża”. 
 
pkt 6) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poinformował, że uchwała ta była również omówiona w pkt 5. 

Odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/121/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Lipno zadania pn.  „Przebudowa drogi 
gminnej nr 190215C Skórzno – Chełmica Duża”. 
 
pkt 7) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/122/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Fabianki do realizacji wspólnie z Gminą Lipno zadania pn.  „Przebudowa drogi 
gminnej Chlebowo – Chodorążek nr 170513 C dz. Nr 279/2 Etap I” oraz udzielenia Gminie Lipno 
wsparcia finansowego. 
 
18:38 salę opuścił Radny Piotr Jetter. 
 
pkt 8) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Waldemara Marciniaka o krótkie przedstawienie czego 

dotyczy projekt uchwały .  
 
Insp. ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych Waldemar Marciniak - poinformował, iż po dość długich 

pracach związanych z przygotowaniem „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki” 
oraz po uzyskaniu odpowiednich akceptacji i pozwoleń pod koniec sierpnia uzyskaliśmy od Zespołu 
Doradców Energetycznych działających przy Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej informację, że „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej” został zaakceptowany. 
Wcześniej gmina wystąpiła również do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 
Bydgoszczy oraz Państwowego Inspektoratu Sanitarnego w Bydgoszczy o wydanie opinii w sprawie 
przeprowadzenia strategicznej  oceny oddziaływania na środowisko dla Planu. Obie instytucje 
określiły, że PGN nie wymaga przeprowadzenia procedury strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko. Inspektor Marciniak przypomniał, że na przygotowanie Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej Gmina Fabianki uzyskała 50% dofinansowanie z WFOŚiGW w Toruniu. 
Warunkiem wypłaty dotacji jest dostarczenie do 15 września br. kompletu wymaganych przez 
Fundusz dokumentów, m.in. uchwały rady gminy o przyjęciu PGN. 

 
Brak pytań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/123/2016 z dnia 8 września 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Fabianki. 
 
pkt 9) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/124/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Starym Witoszynie. 
 
pkt 10) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/125/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Chełmicy Dużej. 
 
pkt 11) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/126/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
od Skarbu Państwa nieruchomości położonej w Chełmicy Małej. 
 
pkt 12) 
Radny Artur Stroi ński – zwrócił się do Radnych Powiatowych aby przyjrzeli się pracy, a w szczególności 

Pan Jezierski pracy geodetów i całego zespołu. Odniósł się do mapy, którą Radni mają przed sobą, a 
w szczególności do drogi która jest zaznaczona w czerwonym kółeczku na której został zrobiony 
asfalt. Dodał, że droga ma 70 cm i stwierdził, że nie jest fachowcem z tej dziedziny, ale uważa że 
jest tam błąd geodety. Nadmienił również, że ciężko jest uzyskać jakieś archiwalne rzeczy. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/127/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
od Skarbu Państwa nieruchomości położonych w Chełmicy Dużej. 
 
pkt 13) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/128/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
od Skarbu Państwa nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Łęg Witoszyn. 
 
pkt 14) 
Brak pytań do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/129/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 104/3 o powierzchni 801 m2, położonej w miejscowości 
Wilczeniec Fabiański. 
 
pkt 15) 
Radny Tomasz Janiak – poinformował, że uchwała ta została wywołana ze względu na skargę na Wójta, 

która wpłynęła do Przewodniczącego Rady Gminy za pośrednictwem Wojewody, złożona przez 
syna mieszkanki naszej gminy o narażenie życia i zdrowia mieszkańców gminy przez niedostateczne 
poinformowanie o bakteriach coli w wodzie pitnej z wodociągu Szpetal Górny. Komisja Rewizyjna 
obradowała na dwóch posiedzeniach, przeanalizowała wszelką dokumentację jaka w tej sprawie 
została sporządzona. Jak komisja zauważyła pojawiały się komunikaty, informacje wysyłane drogą 
sms o braku przydatności, o częściowej przydatności tej wody, jak również po informacji od 
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Powiatowej Inspekcji Sanitarnej, że woda jest już zdatna do picia. Przez ten czas ZGK podejmował 
działania, wyznaczone były punkty czerpania wody pitnej. W związku z powyższym Komisja 
uznała, że skargę tą należy uznać za bezzasadną.    

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – dodał, że skarga ta wpłynęła do Wojewody drogą elektroniczną i 

poniekąd była anonimem. Stwierdził, że każdy może wysłać emaila, bez żadnych danych. Na prośbę 
przewodniczącego Pani Daria wysłała pod wskazany adres email prośbę o podanie danych 
wnoszącego skargę celem identyfikacji. Dopiero po trzeciej wiadomości przesłanej do skarżącego 
informującej, że w przypadku nie ujawnienia danych osobowych skarga zostanie uznana jako 
anonim i pozostawiona bez rozpatrzenia, otrzymaliśmy zwrotną informację uzupełniającą. Wobec 
powyższego skarga została przekazana do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej celem 
rozpatrzenia.   

 
Radna Szczepańska Ewa – odniosła się do uzasadnienia tej skargi wskazując, że napisane jest, że 27-ego Pan 

Wójt został poinformowany o bakterii coli w wodzie. Dodała, że z tego co wie to Wójt już tego dnia 
wiedział o tym w południe, a mieszkańcy zostali poinformowani dopiero następnego dnia o godz. 9. 

 
Wójt Gminy –  odpowiedział Radnej, że dowiedział się 27-ego w godzinach popołudniowych. Był wtedy na 

zebraniu w Szpetalu Górnym i dostał sygnał telefoniczny, że z wodą jest źle. Poinformował go o tym 
Pan Sołtys Szpetala Górnego, który może to potwierdzić. Pan Kierownik podjął pewne działania, 
natychmiast został powołany sztab kryzysowy. Został wprowadzony tryb naprawczy. Niestety nie da 
się poinformować wszystkich mieszkańców o tej samej porze. Dodatkowym minusem jest fakt, iż 
mało osób korzysta z naszego programu SISMS. Kolejną sprawą jest to, że nie można wydać 
komunikatu bez decyzji sanepidu. Nadmienił, że telefony się urywały, linia była non stop obciążona. 
Mieszkańcy mieli do nas pretensje, że nie odbierane są telefony. Dostarczanie wody drogą sieciową 
do mieszkańców zostało wstrzymane i przystąpiono do wdrażania trybu naprawczego, czyli płukania 
sieci. Dodał, że nikt nie był na to przygotowany. Pożyczone zostały  z innych gmin zbiorniki na  
wodę żeby pomóc mieszkańcom. Dodał, że uważa, że zaszły dziwne okoliczności gdyż nasza woda 
po przegotowaniu była niezdatna do picia. Porównując głośną sytuację Zadusznik, gdzie było 
stwierdzonych kilkanaście jednostek woda po przegotowaniu była zdatna do spożycia. Co ciekawe u 
nas na ujęciu była 1 jednostka i woda była niezdatna do spożycia. Przeprosił za zaistniałą sytuację 
mieszkańców i stwierdził, że więcej tej sytuacji komentować nie będzie. Dodał, że wszyscy musimy 
podjąć konkretne działania, aby do tego typu zdarzeń w przyszłości nie dochodziło.  

 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski –  dodał, że sytuacja ta miała miejsce po zmianie ustawy która weszła pod 

koniec zeszłego roku. W ustawie tej została zminimalizowana dopuszczalna ilość bakterii coli w 
wodzie.  

 
Radny Stroiński Artur – stwierdził, że powstał jakiś dziwny system. Dodał, że jest wiele rodzin które mają 

małe i dzieci i jakoś nikt nie skarżył się, że ktoś zachorował. Normalne było to, że lepiej było kupić 
wodę dla bezpieczeństwa i nie potrzebne było siać zamętu i paniki. Wiadomo, że wszystko to zależy 
od sanepidu, ponieważ to on wydaje decyzje.  

 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski –  dodał, że ta ustawa została zmieniona na zasadach prawa ogólnego i 

dlatego tak restrykcyjne wystąpiły postanowienia.  
 
Wójt Gminy –  stwierdził, że ta bakteria mogła być w wodzie już miesiąc wcześniej. Tego nie jest w stanie 

nikt stwierdzić. Dopiero badanie wykazało. Pan, który wniósł tą skargę był u Wójta, naubliżał 
pracownikom tak jak i jego osobie. Powiedział, że to nie Wójt Słomski poszedł i tą bakterie tam 
umieścił. Niech każdy uderzy się w pierś i stwierdzi, że jest pewne przyzwolenie społeczeństwa na 
działania mieszkańców, które szkodzi środowisku i wodzie. Razem z Kierownikiem i pracownikami 
ZGK nie spali trzy dni, ciągle jeździli i płukali sieć. Woda ta była zdatna do spożycia już po 48h, ale 
musieliśmy czekać na decyzję z sanepidu.    

 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski –  uważa, że w tej sytuacji nie było zagrożenia ani dla zdrowia ani dla 

ludzkiego życia. Próbki do badania były pobrane 20-ego, a decyzja o niezdatności wody do picia 
została wydana dopiero 27-ego.    

  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” 
podjęła uchwałę Nr XVII/130/2016 z dnia 8 września 2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Fabianki. 
 
Ad.11 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Przybyszewski Marian – zapytał, czy dałoby radę przyciąć krzaki akacji przy drodze Nasiegniewo-

Zaduszniki.  
 
Wójt Gminy –  przekazał Panu Kierownikowi ZGK o zapisanie tego.  
 
Radny Górecki Krzysztof – zapytał, na jakim etapie są przygotowania do rozpoczęcia prac przy świetlicy 

wiejskiej i ewentualnie od czego trzeba zacząć? 
 
Wójt Gminy –  powiedział, że nie ukrywa, że jest to trudne zadanie i bardzo kosztowne przedsięwzięcie. Przy 

środkach, które posiadamy chcemy oddać budynek „papierowo” do użytku, fizycznie zrobić się tego 
nie da. Jest problem z oknami, ponieważ muszą to być okna na zamówienie gdyż nie są to wymiary 
standardowe. Na chwile obecną są to okna łukowe i bardzo drogie, gdyby były to okna proste wtedy 
o 2/3 są tańsze. Przy oknach musimy zmieścić się w kwocie 25-30 tys.   

 
Radny Górecki Krzysztof – zapytał, czy można nanieść jakieś zmiany w projekcie żeby zrobić te okna tańsze 

i proste?  
 
Wójt Gminy –  odpowiedział, że już rozmawiał z Radnym na ten temat i nie chce jasno deklarować, bo chce 

zapoznać się z opinią budowlańców i dystrybutorów tej branży. Nie ukrywa, że będzie się 
wsłuchiwał w jego sugestie, gdyż on też sugeruje aby były to okna prostokątne. Dodaje, że to 
również może spowodować, że okna będą troszeczkę niższe.  

 
Radny Powiatowy Krzyżanowski Jan – zapytał, czy projekt zamienny nie wchodziłby w rachubę o czym 

mówił Pan Górecki?  
 
Wójt Gminy –  odpowiedział, że wszyscy wiedzą że tam są trudne warunki. Chcemy iść w tym kierunku, aby 

te okna zmienić. 
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski –  dodał, że jeżeli chodzi o projekt zamknięty to wszystko przesunęło by się 

w czasie. Musiałaby być przeprowadzona procedura akceptująca projekt zamienny i to by wszystko 
trwało.  

 
Ad.12 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
Brak 
 
Ad.13 
Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał pisma, które wpłynęły do rady Gminy w okresie 
międzysesyjnym: 
1) pismo od Wojewody dot. złożonych oświadczeń majątkowych, 
2) pismo od Mieszkańców wsi Zbytkowo, 
3) pismo od mieszkańców Szpetala Górnego w sprawie kanalizacji, 
4) pismo od mieszkańca Cyprianki w sprawie nie doprowadzenia wody do działki. 
 
Rada Gminy nie odniosła się do wyżej odczytanych pism. 
 
Radna Szczepańska Ewa – wspomniała o wypowiedzi Pana Wójta z sesji w Skórznie oraz na ostatnich 

komisjach, że autobusy nr 7 i 6 nie będą jeździły, ponieważ koszty są za wysokie. Dodała, że Wójt 
obiecał, że autobusy te będą kursowały. W związku z tym zapytała, na jakie cele przeznaczone są 
pieniądze które miały być na dopłaty autobusów, które są z podwyżki podatków. Drugą sprawą jest 
to, że mieszkańcy Chełmicy proszą o to, aby tam gdzie są przystanki w Chełmicy, a w szczególności 
te na żądanie ustawić podesty, które będą ułatwiać osobom starszym wejście do autobusu. Dodała, że 
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autobusy są wysokie, a przystanki są obniżone i to stanowi problem. Nadmieniła, że w Gminie 
Brześć Kujawski na przystankach zostały ustawione takie podesty i z tego co mówił kierowca bardzo 
dobrze one funkcjonują, a mieszkańcy są zadowoleni. Odniosła się jeszcze do sprawy, w której Wójt 
powiedział, że uśmiechała się na spotkaniu z nim. Pan, który przyszedł do Wójta poprosił mnie, 
abym razem z nim przyszła na to spotkanie. Stwierdziła, że nie uśmiechnęła się ani razu, ani nawet 
nie drgnęły jej usta. Dodała, że będzie przychodzić do Pana Wójta z każdym mieszkańcem, który ją 
o to poprosi. Nie skomentowała tej sytuacji ani słowem.  

 
Wójt Gminy –  zaprzeczył, jakoby miał użyć  zwrotu „będą jeździły”, gdyż na tamtą i obecną chwilę takich 

decyzji ani porozumień nie było podjętych, czy zawartych. Owszem była mowa o przywróceniu 
tychże linii, ale na kompromisowych stawkach. Na obecną chwilę nie ma wypracowanego 
kompromisu. Temat nie został „wrzucony” do kosza, nadal poszukuje się alternatywnego 
rozwiązania,  rozszerzenia  realizowania  zadania przewozów komunikacji zbiorowej. Prowadzone 
są rozmowę z PKS-em. m.in. o możliwości zwiększenia liczby kursów realizowanych przez PKS z 
użyciem  taboru samochodowego o niskim podwoziu oraz rozszerzeniu linii komunikacyjnych na 
sołectwa w których na obecną  chwilę w ogóle nie ma realizowanej autobusowej komunikacji 
zbiorowej.  Nie doszło do spotkania w czerwcu z przyczyn obiektywnych. Wójt przypomniał, jak 
powyższa sprawa została celowo nagłośniona w mediach, aby osłabić pozycję Wójta, będącego 
stroną w tychże negocjacjach. Obecnie nie stoimy przed zagrożeniem likwidacji w ogóle 
komunikacji zbiorowej, gdyż  to zadanie oprócz PKS-u realizowane jest również przez  prywatnych 
przewoźników, których zgodnie z prawem nie możemy wyeliminować z rynku, pomimo nawet 
wpływających skarg. Liczba pasażerów  jest bardzo ograniczona i obecnie potrzeby te są w 100% 
zaspokajane. Można tutaj tylko rozmawiać w imieniu mieszkańców o potrzebie zmiany godzin 
kursów, jeżeli takowa potrzeba występuje. Wójt zapewnił, iż na pewno do tych negocjacji powróci w 
bardziej sprzyjających warunkach. Natomiast środki finansowe, które były zaplanowane na ten cel 
będą przeznaczone na remonty, czy też budowę dróg.   

 
Radny Znajmiecki Marian – zwrócił uwagę na sytuację jaka dzieje się w rolnictwie. Obserwując 

producentów owoców i warzyw, którzy mają zerwanego pomidora i dziś mają go wyrzucić, bo nie 
mają komu tego sprzedać. Zakład specjalnie obniża moce przerobowe, ponieważ on kupuje dużo 
taniej z Ukrainy. Propozycja kupna 1 kg cebuli dla rolników to jest 8 gr. To co w tej chwili zrobiono 
z rolnictwem to jest jednym słowem katastrofa. Zwraca się do wszystkich z prośbą o nagłośnienie tej 
sprawy, ponieważ jest naprawdę trudna.  

 
Radny Przybyszewski Marian – zapytał Wójta, czy pamięta o budowie tej drogi o której była mowa na 

komisjach?  
 
Wójt Gminy –  odpowiedział, że nie ma przed sobą danych liczbowych dotyczących kosztu budowy 

konkretnych dróg realizowanych na terenie gminy Fabianki, ale o ile przypomina sobie to wartość 
tego zadania wynosi powyżej  100 tys. zł. 

 
                Odniósł się do apelu Radnego Znajmieckiego mówiąc, że dla niego ten temat nie jest obcy. Dodał, 

że miała być lepsza zmiana, wszyscy mieli się liczyć z głosem społecznym. Niebawem minie rok i 
nie ma do tej pory żadnej decyzji.  Nadmienił, że w tamtym roku były efekty suszy, a w tym roku 
mamy jej skutki. Wójt podkreślił, że w miesiącu lipcu wystąpił do Wojewody o powołanie komisji 
do szacowania strat powstałych w wyniku suszy. Komisja została powołania w dniu 5 sierpnia. 
Natomiast  8 sierpnia wpłynęło  pismo z klauzulą „macie szacować tylko te rośliny, te zboża, które 
są na polu”. Zapytał retorycznie zebranych,  jakie zboża mogą występować na polach o tej porze. 

               Ponadto wykluczono szacowanie strat na glebach o wysokiej klasie bonitacji.  
                Zaznaczył, że tak być nie powinno, ale taką mamy politykę. Wójt stwierdził, że jest mu przykro, że 

ponownie polskiego rolnika traktuje się przedmiotowo i instrumentalnie. Podkreślił, że dziś 
polskiemu  rolnictwu jest niezbędna pomoc, gdyż  występujące  anomalie pogodowe są tak skrajne 
jak: wymarznięcia czy kilkuletnia susza, a do tego jeszcze szkody wyrządzane przez zwierzynę i 
ptactwo. Zauważa, że wszyscy o tym  mówią i współczują,  ale nikt z rządzących nie podejmuje 
konkretnych działań, aby w obecnej chwili świadczyć pomoc a także przygotować systemowe 
rozwiązania na przyszłość. Podkreślił, że sam jest rolnikiem i też tego wszystkiego doświadcza. 
Uważa, że obecni włodarze często usprawiedliwiają się, czy prowadząc prelekcje podnoszą  
sztandarową ustawę  500 + , jako rekompensatę   dochodów polskiego  rolnika.  Przykre jest to, że 
tak nisko traktowany jest fundament istnienia naszego państwa.   
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – powiedział, że szkoda, że Radny Znajmiecki nie przygotował na 
dzisiejszą sesję apelu, który na pewno Rada by poparła, albo nawet i projektu uchwały który można 
byłoby wysłać do Wojewody.  

 
Wójt Gminy –  dodał, że również poszukuje instytucji zajmujących się skupem płodów rolnych za granicę, 

ponieważ chce wyeliminować jak największą liczbę pośredników, którzy narzucają sobie bardzo 
wysokie marże płacąc rolnikowi grosze  za jego produkt, a cena rynkowa jest kilkanaście razy 
wyższa. Odbył już w tej sprawie dwa spotkania i ma nadzieję, że w październiku odbędzie się 
finałowe spotkanie, którego rezultatem będzie konkretna propozycja dla naszych rodzimych 
producentów owoców  i warzyw. Nadmienił, że jeżeli zawrzemy kompromis i rolnicy zaakceptują  
proponowane warunki współpracy, to dziś może zdradzić, że ich produkt będzie eksportowany do 
takiego kraju, jak np. Kuwejt.   

 
Radny Znajmiecki Marian – stwierdził, że państwowe zakłady niszczą zwykłego chłopa.  
 
Radny Przybyszewski Marian – dodał, że po 89 r. nie było żadnego rządu, który byłby za rolnikiem. W tej 

chwili nie ma ceny minimalnej, wyprodukujemy i nie wiemy czy sprzedamy i za ile.    
 
Radny Stroiński Artur – powiedział, że chciał odnieść się do innej sprawy. Stwierdził, że trzeba jakieś 

podjąć działania aby fachowo, geodezyjnie oddzielić Chełmicę-Cukrownię od Chełmicy Dużej.  
 
Ad. 14 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XVII sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
Protokołowała: 
 
Daria Sadlak 


